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Abstract:
This research aims to highlight the most important features of the budget deficit through two
contradictory stages in the economic policy pursued between the expansion of expenditures, the
period of high oil prices (2000-2014), and the economic downturn after the oil crisis from 2014 to
the present day.

This research concluded that the public budget in Algeria has known a permanent and permanent
deficit, as a result of the imbalance between the growth of public revenues on the one hand, and the
growth of public expenditures on the other hand, and therefore the research attempted to address the
problem related to remedy the public budget deficit of the Algerian.

Keywords: Public budget; Deficit; Public spending; Rationalization.

Jel Classification Codes: H27. H84.

Résumé: Cette recherche vise a mettre en évidence les caractéristiques les plus importantes du
déficit budgétaire a travers deux phases contradictoires de la politigue économique menée entre
I'expansion des dépenses, la période de prix élevés du pétrole (2000-2014) et le ralentissement
économique apres la crise pétroliére de 2014 a nos jours

Cette recherche a conclu que le budget général de I'Algérie a connu un déficit permanent et
continu, en raison du déséquilibre entre la croissance des recettes publiques d'une part, et la
croissance des dépenses publiques d'autre part, et donc la recherche a tenté de résoudre le probleme
lie au traitement du déficit budgétaire général de I'Etat algérien
Mots-clés: Budget général; Incapacite; Dépense publique; Rationalisation.
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